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VI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 

 

Protokół z dnia 20 kwietnia 2011 roku 

 

nr VI/11 

 

VI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w Sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 22 radnych. Nieobecny był 
Wiceprzewodniczący Rady p. Ryszard Jaroń. 
Z powodu spóźnienia Wiceprzewodnicząca p. E. Jankowiak uczestniczyła w sesji od godz. 
12.15 (punkt 4 w porządku obrad). 
 
O godz. 12.00 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. M. Trębacz powitał Radnych 
i zaproszonych Gości, w szczególności:  
Panią Marzenę Horbaczewską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu,  
Panią Arletę Szmigielską – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Wrocławiu, 
Panią Hannę Biernacką – Inspektora Nadzoru Budowlanego w Powiatowym Inspektoracie 
Nadzoru Budowlanego dla Powiatu Wrocławskiego 
oraz  
Pana Zbigniewa Szklarskiego – Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
we Wrocławiu, 
Pana Mirosława Potockiego – Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu, 
Pana Jana Ziębę – Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Wrocławiu 
Pana Ryszarda Czekańskiego – Powiatowego Rzecznika Konsumentów we Wrocławiu. 
 
Punkt 1. Otwarcie Sesji 

Po stwierdzeniu prawomocności obrad, Przewodniczący Rady p. Michał Trębacz otworzył VI 
Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku obrad VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 

Radni otrzymali wraz z  zaproszeniem propozycję porządku obrad:  

1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu 

z działalności w 2010 roku, 
6. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu z działalności w 2010 roku, 
7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu w 2010 roku, 
8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Wrocławiu 

we Wrocławiu w 2010 roku, 
9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

w Powiecie Wrocławskim w 2010 roku, 
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10.  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu 
w 2010 roku, 

11.  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów we Wrocławiu za rok 
2010, 

12.  Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego, 

13. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011, 
14. Uchwała w sprawie nadania kategorii drogi powiatowej ulicy Chłopskiej w m. Smolec, 

gmina Kąty Wrocławskie, 
15. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy Powiatu 

Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w latach 2011-2012,  

16.  Uchwała w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka 
w Rodzinnym Domu Dziecka nr 2 w Dobrzykowicach, 

17.  Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu na 
2011 rok, 

18.  Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Wrocławiu, 
19.  Uchwała w sprawie poparcia budowy zbiornika „Racibórz Dolny” i przyspieszenia prac 

z tym związanych, 
20.  Interpelacje i zapytania Radnych, 
21.  Wnioski i oświadczenia, 
22.  Zamknięcie VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 
Starosta A. Szawan wniósł o zdjęcie z porządku (z punktu 14) Uchwały w sprawie nadania 
kategorii drogi powiatowej ulicy Chłopskiej w m. Smolec, gmina Kąty Wrocławskie. 
Na wczorajszym posiedzeniu Komisja Transportu, Dróg i Komunikacji wystosowała wniosek 
do Zarządu o zdjęcie tej uchwały z porządku obrad VI Sesji. Ponadto, Starosta uzasadnił, że 
do dnia dzisiejszego nie wpłynęła jeszcze stosowna opinia dotycząca uchwały z Urzędu 
Marszałkowskiego. 
 
Radny I. Słoma poprosił o doprecyzowanie, jakie jest faktyczne uzasadnienie zdjęcia tego 
punktu z porządku sesji? Czy tylko spełnienie wymogów formalnych i uchwała wróci pod 
obrady po ich spełnieniu, czy są inne powody? 
 
Starosta A. Szawan potwierdził, że chodzi tylko o wymóg formalny i uchwała wróci pod 
obrady. 
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony przez p. Starostę wniosek o zdjęcie 
z punktu 14 Sesji uchwały w sprawie nadania kategorii drogi powiatowej ulicy Chłopskiej 
w m. Smolec, gmina Kąty Wrocławskie. 
 
Wniosek został przyjęty większością 17 głosów „za” przy 4 wstrzymujących się. 
 
Następnie Przewodniczący M. Trębacz poddał pod głosowanie cały porządek 
wraz z wprowadzoną zmianą. 
 
Porządek VI Sesji został przyjęty jednogłośnie. 
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Punkt 3. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Nie zgłoszono uwag do przedłożonego projektu protokołu. 
 
Protokół z V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 9 lutego 2011 roku został przyjęty 
większością 20 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Zarządu Powiatu 

Wrocławskiego 

Przewodniczący M. Trębacz przypomniał  o obowiązku złożenia przez Radnych oświadczeń 
majątkowych za 2010 rok do dnia 30 kwietnia 2011 roku. 

Następnie poinformował, że w dniu 31 marca br. wpłynęła do Biura Rady Powiatu Uchwała 
Zarządu Powiatu Wrocławskiego Nr 40/2011 z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie 
przedstawienia Radzie Powiatu Wrocławskiego i Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia powiatowego za rok 
2010. Sprawozdanie wraz z informacją o stanie mienia powiatowego zostało przesłane     
Radnym drogą elektroniczną w dniu 4.04.11 r. 

Kolejna informacja dotyczyła przekazanej do Biura Rady w dniu 7 kwietnia 2011 r. Uchwały 
Zarządu Powiatu Wrocławskiego Nr 41/2011 z dn. 7.04.11 r. w sprawie przedłożenia Radzie 
Powiatu Wrocławskiego Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w roku 2010. Sprawozdanie zostało przesłane Radnym 
drogą elektroniczną w dniu 7 kwietnia br. 

Przewodniczący Trębacz podziękował Radnym za wzięcie udziału w szkoleniu we Wziąchowie 
Wielkim w dniach 7-8 kwietnia 2011 r., a następnie poprosił Pana Starostę o przedstawienie 
Informacji Zarządu Powiatu.  

Na wstępie Starosta A. Szawan poinformował, że od ostatniej Sesji Rady powiatu odbyło się 
9 posiedzeń Zarządu Powiatu, na których podjęto 30 uchwał, które są dostępne w Biurze 
Zarządu. 

Dziękując Wydziałowi Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami oraz p. Wicestaroście, 
Starosta poinformował o sporządzeniu spisu nieruchomości, będących własnością Powiatu 
Wrocławskiego oraz Skarbu Państwa przeznaczonych do sprzedaży. 

Kolejna informacja dotyczyła podpisanego dwa tygodnie wcześniej porozumienia 
ze Starostami Powiatów: Oławskiego oraz Brzeskiego w sprawie szybkiego reagowania 
w zakresie działań przeciwpowodziowych, min. dot. przyspieszenia prac nad budową wałów 
przeciwpowodziowych w granicach Powiatu Wrocławskiego.  

Następnie Starosta poinformował, że zakończył wraz z Wicestarostą J. Fitkiem objazd dróg 
powiatowych. Po spotkaniach z Wójtami i Burmistrzami wytypowano po jednej drodze 
do przebudowy. Wykaz ten trafi do Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji celem 
zaopiniowania i stworzenia racjonalnego programu przebudowy dróg powiatowych. 

Kolejne informacje dotyczyły inwestycji: 
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• Rozpoczęły się prace nad budową mostku na drodze Kotowice- Groblice (inwestycja 
dofinansowana z tzw. „schetynówek” ). W tym roku planuje się zakończenie tej 
inwestycji. 

• Na ukończeniu jest budowa mostu w Mietkowie. 
• 20 maja br. nastą[pi odbiór techniczny inwestycji pod nazwą „ Budowa Ośrodka 

Sportów Wodnych w Borzygniewie”. Przed oficjalnym zaproszeniem Starosta już dziś 
zaprasza wszystkich Radnych na uroczyste otwarcie tego samego dnia i trzydniową 
imprezę organizowaną przy współudziale Gm. Mietków. 

• Został ogłoszony przetarg na budowę windy w Ośrodku Szkolno – Wychowawczym 
w Kątach Wrocławskich. Realizację planuje się na miesiące wakacyjne. 

Następnie Starosta A. Szawan poinformował, że w tym tygodniu odbyła się konferencja dot. 
opracowania Strategii Rozwoju Powiatu Wrocławskiego. Wraz z Fundacją Rozwoju 
Demokracji Lokalnej przystąpiliśmy do nowatorskiego projektu, który pozwoli bezkosztowo 
i „oddolnie” zbudować Strategię. 

Zakończyła się realizacja projektu związanego z budową WroSIP. Trwają konferencje 
podsumowujące. W tym miejscu podziękował wszystkim zaangażowanym w projekt osobom, 
w szczególności byłemu Zarządowi oraz Staroście Powiatu Wrocławskiego.  

Ostatnia informacja dotyczyła sprawy porozumień w zakresie modernizacji dróg. Pan 
Wicestarosta przygotowuje porozumienia dot. min. dróg w Nasławicach oraz Zachowicach, 
gdzie przewiduje się powiązanie prac z firmami, które użytkują drogi. 

Następnie Przewodniczący zapowiedział realizację punktów: 5-11 w porządku Sesji, 
informując jednocześnie, że na stolikach przed Radnymi zostały wyłożone płyty CD 
zawierające wszystkie przesłane przez odpowiednie Służby, Inspekcje i Straże sprawozdania 
z działalności w 2010 roku. 

Punkt 5. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
we Wrocławiu z działalności w 2010 roku 
 
Sprawozdanie, na podstawie przedłożonego w formie pisemnej (załącznik nr 2 do protokołu) 
do  przedstawił p. Zbigniew Szklarski – Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 
we Wrocławiu.  
W związku z tym, iż po raz pierwszy przedstawia sprawozdanie przed nową Radą i Zarządem, 
Komendant Szklarski przedstawił ogólne dane nt. Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej we Wrocławiu nt. jej powstania, siedziby, liczebności, zakresu działania, a także 
głównych problemów, jakimi są braki kadrowe oraz wypracowane nadgodziny. Odnośnie 
sprzętu gaśniczego, Komendant poinformował, że choć w ostatnich latach wymieniono 80% 
sprzętu, to w związku z zabezpieczeniem EURO 2012, konieczne będzie doposażenie. 
Radni przyjęli też informację o rozpoczęciu budowy nowej Strażnicy przy ul. Kosmonautów. 
Całość inwestycji o wartości ponad 20 mln zł prowadzi Urząd Miejski Wrocławia. Zakończenie 
przewiduje się na koniec tego roku. 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedłożonego sprawozdania. 
Przewodniczący Rady i Starosta Powiatu podziękowali Komendantowi Z. Szklarskiemu 
za przedstawienie sprawozdania. 
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Punkt 6. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu 
z działalności w 2010 roku 
 
Sprawozdanie przedstawił p. Mirosław Potocki – Komendant Miejski Policji we Wrocławiu. 
Nawiązując do przekazanego Sprawozdania (zał. nr 3), Komendant poinformował, że 
Komenda Miejska Policji we Wrocławiu, zgodnie ze Strategią Komendanta Głównego oraz 
Komendanta Wojewódzkiego Policji, działa w oparciu o pięć priorytetów: 

1. Wzrost zadowolenia mieszkańców z jakości pracy Policjantów i eliminacja zachowań 
szczególnie uciążliwych, 

2. Poprawa bezpieczeństwa imprez masowych, 
3. Podniesienie jakości czynności prowadzonych na miejscu zdarzenia lub wykroczenia, 
4. Poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym, 
5. Zwiększenie zadowolenia Policjantów i innych pracowników Policji. 

Ponadto dochodzi do dodatkowy priorytet lokalny- zabezpieczenie Mistrzostw EURO 2012. 
Komendant przedstawił dane dot. działań Policji w 2010 roku w wymienionych przez siebie 
obszarach na terenie Powiatu Wrocławskiego. Podkreślił, że w minionym roku oraz na 
początku obecnego można zauważyć tendencję spadkową jeśli chodzi o niekorzystne 
zjawiska. 
Komendant zwrócił uwagę na istny problem Policji, tzn. na duży, ok. 12% wakat. Brak jest 
chętnych do pracy w Policji, głównie ze względu na niskie płace i zabezpieczenie mieszkań. 
Niemniej Komenda Miejska wraz z Komendą Wojewódzką Policji podjęła szeroką kampanię 
wśród młodzieży zachęcającą do podejmowania pracy w policji. 
Komendant poinformował o zmianach organizacyjnych i kadrowych jakich dokonał po objęciu 
stanowiska, min. o przeniesieniu siedziby na ul. Sołtysowicką oraz o przeniesieniu Stanowiska 
Kierowania na ul. Strzegomską przy Centrum Zarzadzania Kryzysowego, co jest nowatorskim 
w skali kraju posunięciem. Odnośnie najbliższych planów, Radni przyjęli informację o planach 
utworzenia Komisariatu Policji w Kamieńcu Wrocławskim, wdrażaniu certyfikatu ISO 9001-
2008 oraz utworzenia (przy wsparciu Samorządów) „e-Komisariatu”. 
 
Radny H. Kuryś zadał pytania: 

1. Czy istnieje możliwość zwiększenia liczby Policjantów w Komisariacie w Kątach Wr.? 
2. Czy Komenda Miejska Policji we Wrocławiu mogłaby interweniować poza Wrocław 

w miejscowościach położonych blisko Wrocławia? 
 
Na pierwsze pytanie Komendant Potocki odpowiedział, że etaty w Komisariatach zostały 
naliczone w oparciu o różne kryteria, min. ilość wezwań, interwencji, liczba mieszkańców, 
obszar. W Komisariacie w Kątach Wr. jest 25 etatów, podobnie jak w innych na terenie 
Powiatu Wrocławskiego. Komendant rozważył możliwość sfinansowania ewentualnych etatów 
ze środków dodatkowych etatów dzielnicowych. 
Na pytanie drugie – Komendant podkreślił, że już teraz oddelegował Policjantów min. ruchu 
drogowego do niektórych jednostek. Ponadto zcentralizowana służba uczestniczy w 
interwencjach na terenie Powiatu. Komendant rozważa zlikwidowanie stanowisk dyżurnych i 
przeniesienie ich do służb patrolowych w terenie. Funkcje dyżurnych przejmie wspomniane 
wcześniej Stanowisko Kierowania. 
 
Więcej pytań nie było.  
 
Przewodniczący Rady wraz ze Starostą Powiatu podziękowali p. Komendantowi. 
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Punkt 7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu 
w 2010 roku 
 
Sprawozdanie w formie prezentacji pt. „Sytuacja na lokalnym rynku pracy w 2010 roku. 
Powiat Wrocławski” (zał. nr 4) przedstawiła p. Marzena Horbaczewska – Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu wraz ze swoim zastępcą – p. Rafałem 
Niewiadomskim. 
Radni przyjęli min. informację nt. stopy bezrobocia, która pod koniec ubiegłego roku 
wynosiła 5,3%, co w stosunku do 2000 r. stanowi wzrost o 0,3%. 
Największą grupę wśród bezrobotnych tworzą osoby w grupie wiekowej 25-30 lat, a także 
z niskim wykształceniem – gimnazjalnym i mniej. 
W ubiegłym roku udało się zaktywizować i umieścić na rynku pracy grupę osób w wieku 45-
54 lat. Działania aktywizacyjne podejmowane przez PUP to min.: szkolenia, staże, wsparcie 
Gmin (organizacja robót publicznych), przedsiębiorców (finansowanie tworzenia miejsc 
pracy). 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego sprawozdania.  
Przewodniczący Rady wraz ze Starostą Powiatu podziękowali p. Dyrektor i jej zastępcy. 
 
Punkt 8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
we Wrocławiu we Wrocławiu w 2010 roku 
 
Zgodnie z przedłożonym w formie pisemnej (zał. nr 5), sprawozdanie pt. „Ocena stanu 
bezpieczeństwa sanitarnego powiatu wrocławskiego w roku 2010” przedstawił p. dr Jan 
Zięba - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Wrocławiu. 
Radni przyjęli informację nt. warunków zdrowotnych środowiska, warunków sanitarnych 
środowiska pracy, warunków sanitarnych w placówkach opiekuńczo – wychowawczych 
na terenie Powiatu Wrocławskiego, danych z zakresu higieny komunalnej, stanu sanitarnego 
zakładów produkcji i obrotu żywnością oraz zakładów żywienia zbiorowego, a także działań w 
zakresie zapobiegawczego nadzoru sanitarnego, wychowania zdrowotnego i promocji 
zdrowia. 
Inspektor J. Zięba poinformował, że stan bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie 
Wrocławskim w 2010 roku był zadawalający. W skali kraju osiągnięto dobre wskaźniki. 
Powódź w maju i w czerwcu ubiegłego roku nie wpłynęła na zapadalność na choroby 
zakaźne. Jedynym symptomem tej sytuacji była zwiększona ilość szczepień 
przeciwtężcowych. 
W zakresie higieny komunalnej przeprowadzone na terenie Powiatu Wrocławskiego kontrole 
wykazały zły stan sanitarny wodociągu sieciowego Ratowice, hotelu „Bielany”, hotelu „Kąty 
Center”, Ośrodka Wypoczynku Świątecznego Sulistrowice, przystanku PKP w Mietkowie. 
W ubiegłym roku odnotowano 1 przypadek HIV, co stawia Powiat Wrocławski w czołówce 
krajowej. 
Inspektor Zięba zaapelował do Samorządów, aby wzorem Kobierzyc oraz Siechnic 
zafundowały trzynastoletnim dziewczynkom szczepienia przeciw wirusowi HPV. 
 
Radna Smereka z miejsca wyraziła zastrzeżenia odnoście przedstawionej informacji 
o uchybieniach sanitarnych na przystanku PKP w Mietkowie. 
 
Przewodniczący Rady oraz Starosta Powiatu podziękowali Inspektorowi J. Ziębie 
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za przedstawienie sprawozdania. 
 

Punkt 9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego w Powiecie Wrocławskim w 2010 roku 
 
W zastępstwie p. S. Żygadło – Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Powiecie 
Wrocławskim, sprawozdanie za 2010 rok przedstawiła Inspektor H. Biernacka. 
Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu w 2010 roku (zał. nr 
6). Inspektor H. Biernacka skupiła się w swym wystąpieniu na przedstawieniu 
najistotniejszych problemów w funkcjonowaniu Inspektoratu, jak: częste zmiany przepisów 
ustawy - Prawo budowlane, niewystarczające środki finansowe dla prawidłowego 
funkcjonowania Inspektoratu, zbyt mała ilość etatów (w tym- brak obsługi prawnej), brak 
możliwości uczestniczenia pracowników w komercyjnych szkoleniach, problemy 
organizacyjne, min. konieczność dublowania dokumentacji, brak pomieszczeń dla archiwum. 
 
Po wystąpieniu Inspektor H. Biernackiej, nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady oraz Starosta Powiatu podziękowali za przedstawienie sprawozdania. 
 
Punkt 10. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Wrocławiu w 2010 roku 
 
Zgodnie z przedłożonym dokumentem (zał. nr 7), Dyrektor PCPR we Wrocławiu p. Arleta 
Szmigielska przedstawiła Sprawozdanie z działalności Centrum w Roku 2010 w zakresie 
pomocy społecznej,  funkcjonowania placówek opiekuńczo – wychowawczych, interwencji 
kryzysowej, pomocy osobom niepełnosprawnym.  
Dyrektor Szmigielska przypomniała Radnym sytuację, jaka miała miejsce w ubiegłym roku 
w Kątach Wr. Wyrokiem sądu miała być rozdzielona rodzina z powodu złego stanu 
technicznego dachu domu, w którym zamieszkiwała. Dzięki porozumieniu Powiatu 
Wrocławskiego i Gminy Kąty Wr. zabezpieczono środki na remont i dzięki temu nie doszło do 
umieszczenia piątki dzieci w placówkach opiekuńczo- wychowawczych. W tym miejscu 
Dyrektor podziękowała obecnym na Sesji: ówczesnemu Staroście oraz Burmistrzowi Kątów 
Wr. za tę decyzję. 
W podsumowaniu p. Dyrektor poinformowała, że wszystkie zadania przewidziane na 2010 
w Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych zostały wykonane zgodnie 
z założeniami. 
 
Nikt nie poprosił o głos. 
Przewodniczący Rady oraz Starosta Powiatu podziękowali Dyrektor A. Szmigielskiej 
za przedstawienie sprawozdania. 
 
Punkt 11. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów 
we Wrocławiu za rok 2010 
 
W nawiązaniu do przedłożonego Sprawozdania (zał. nr 8), Powiatowy Rzecznik 
Konsumentów p. R. Czekański przedstawił najczęstsze problemy, z jakimi spotykają się 
konsumenci.  
 

Przewodniczący zapowiedział 15 min. przerwy. 

Po przerwie, o godz. 14.00 wznowiono obrady. 
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Punkt 12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały p. Skarbnik Powiatu. 

Skarbnik powiatu p. M. Dreiseitel – Cieślik wyjaśniła, że Zarząd na ostatnim spotkaniu przyjął 
autopoprawkę do przekazanych Radnym projektów uchwał: w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej oraz w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 
Zaczynając od pierwszej uchwały, zmiana wiąże się ze zmianą zadania inwestycyjnego: 
Groblice – Kotowice, z uwagi na to, że to zadanie było zapisane w budżecie w wydatkach 
inwestycyjnych.  Z uwagi na charakter dofinansowania i złożony  wniosek, droga ta będzie 
realizowana w ramach zadań remontowych i tak też stosownie o kwotę udziału własnego 
Powiatu zmniejszono zadanie inwestycyjne ujęte w przedsięwzięciach , które są załącznikiem 
do wieloletniej prognozy finansowej. Ponadto w tym pierwszym projekcie zabezpieczono 
kwotę na nadzór certyfikacyjny w ramach ISO, o które Starostwo się stara.     
Zabezpieczenie na lata 2011 i 2012 i 13 kolejno w łącznej kwocie 12 669 zł.  

Jeśli chodzi o autopoprawkę do wieloletniej prognozy finansowej wyniknęła ona 
z konieczności zabezpieczenia środków na ubezpieczenie majątku Powiatu, ponieważ 
projektowane jest ubezpieczenie Powiatu na kolejne trzy lata, w związku z tym zaistniała 
konieczność ujęcia tych wydatków w przedsięwzięciach, które są elementem również 
wieloletniej prognozy finansowej. Ponadto również ze zmianą stawki VAT, w momencie 
składania projektu uchwały w dalszym ciągu prowadzone są negocjacje i wprowadzane 
kolejne aneksy, jeśli chodzi o zadanie z inwestorem zastępczym i z wykonawcą budowy  
Ośrodka Sportów Wodnych, nastąpiła konieczność zmian , które to zmiany zostały ustalone 
z instytucją, która przekazuje nam dofinansowanie ze środków unijnych.  

Następnym elementem jest również wprowadzona przez Zarząd autopoprawka związana 
z zaciągnięciem długoterminowego kredytu, po to, aby móc przeprowadzić niezbędne 
remonty na drogach powiatowych i część środków, które w ten sposób się uwalniają, 
stanowią zwiększenie części wydatków bieżących budżetu na remonty dróg. To są 
podstawowe zmiany , które były w pierwszym projekcie wieloletniej prognozy finansowej 
i autopoprawce w tej prognozy. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia - Radny M. Konopka poinformował, że na 
posiedzeniu w dniu 19.04.11 r. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 

Więcej głosów w sprawie nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały wraz 
z autopoprawką Zarządu Powiatu. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta większością 20 głosów „za” przy 2 wstrzymujących 
się. 
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Punkt 13. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
2011 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła również Skarbnik Powiatu. 
Projektowana uchwała dotyczy zmniejszenia decyzją Ministra Finansów części oświatowej 
subwencji dla powiatów w kwocie: 54.936, - zł i zmniejszenia subwencji równoważącej w 
kwocie 19,- zł. Stosownie w budżecie dokonano zmian w części oświatowej i w pozostałej – 
w wydatkach. 
Z uwagi na zmianę charakteru zadania: Groblice- Kotowice (część wydatkowa na remontach 
w dziale: Transport) zabezpieczono wkład własny. 
Do budżetu została również wprowadzona kwota związana z dotacją i dofinansowaniem z 
Urzędu wojewódzkiego na to zadanie po stronie dochodowej. 
Ponadto wprowadzono dochody z Gmin na dalszy rozwój i utrzymanie Systemu Informacji 
Przestrzennej, a także wprowadzono ponadplanowe dochody jednostek oświatowych- PZS Nr 
1 w Krzyżowicach. 
Dokonano również przesunięć w paragrafach dotyczących zadania „Budowa Ośrodka Sportów 
Wodnych w Borzygniewie”. 
Zmiana uwzględnia też wspomniany wcześniej kredyt i zabezpieczenie środków na remonty 
dróg powiatowych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia M. Konopka poinformował, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały wraz 
z autopoprawką Zarządu Powiatu. 

Uchwała w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 została podjęta 
większością 21 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 

Punkt 14. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy 
Powiatu Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 2011-2012 
 
W imieniu p. Starosty uzasadnienie do projektu przedstawił Sekretarz powiatu – p. P. 
Wardęga. 
Jak powiedział na wstępie, uchwała pozwoli wyjść z pata proceduralnego, jaki ma miejsce 
w związku ze sporem ze służbami nadzoru Wojewody Dolnośląskiego dotyczącym 
uchwalonego przez Radę Powiatu Wrocławskiego rocznym programem współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego.  

Podjęcie uchwały pozwoli na realizację podstawowych zadań z tego zakresu i już w dniu 
jutrzejszym przystąpienie do prac nad uruchomieniem niezbędnych procedur naboru w celu 
właściwego wydatkowania środków, które mamy zabezpieczone na ten cel w budżecie. 

Głosów w sprawie nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w latach 2011-2012 została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 15. Uchwała w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych 
na utrzymanie dziecka w Rodzinnym Domu Dziecka nr 2 w Dobrzykowicach 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie, w imieniu p. Starosty, uzasadnienia do 
uchwały p. A. Szmigielską – Dyrektora PCPR we Wrocławiu.  
 
Projekt uchwały dotyczy zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka 
w Rodzinnym Domu Dziecka w Dobrzykowicach. Jest to jedyna placówka typu rodzinnego 
na terenie naszego Powiatu. Jest prowadzona przez pp. Joannę i Grzegorza Lechów, którzy 
oprócz trojga własnych dzieci posiadają ośmioro powierzonych ich opiece przez powiat 
wrocławski. Nadal obowiązujące od 2006 roku przepisy wskazuję kwotę 559,98 zł na 
utrzymanie dziecka w tego typu placówce jako minimalną. Ponieważ od tego czasu znacznie 
wzrosły koszty funkcjonowania placówki, Rada Powiatu Wrocławskiego dwukrotnie 
zwiększała tę kwotę. Aktualnie wynosi ona 710,- zł miesięcznie na każde dziecko. 
Dyrektor Szmigielska zapowiedziała, ze od 2012 roku kwota ta wzrośnie do 1000,- zł oraz 
1200,- na dziecko w orzeczeniem o stopniu niepełnosprawności. 
W opinii p. Dyrektor placówka funkcjonuje prawidłowo, cieszy się dobrą opinią w 
społeczności lokalnej, dlatego uważa za uzasadnione zwiększenie kwoty na utrzymanie w niej 
dziecka. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – p. L. Reps poinformowała, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała tę uchwałę oraz następną – o podziale środków PFRON. 
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka 
w Rodzinnym Domu Dziecka nr 2 w Dobrzykowicach została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Punkt 16. Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi 
Wrocławskiemu na 2011 rok 
 
Uzasadnienie przedstawiła p. Joanna Drozdowska – p.o. z-cy Dyrektora PCPR we Wrocławiu. 
Zgodnie z przepisami prawa, Rada Powiatu corocznie uchwala, w jaki sposób podzielić środki  
PFRON (wg algorytmu: 853,705,-zł) na realizację zadań zw. z pomocą dla osób 
niepełnosprawnych.  
Załączona do projektu uchwały tabela określa zadania i podział środków. J. Drozdowska 
przedstawiła szczegółowe dane zawarte w tabeli.  
Nadmieniła też, że od 2008 roku rokrocznie dostajemy coraz mniej pieniędzy na realizację 
zadań. Bazując na latach poprzednich, Zarząd przedstawia w dniu dzisiejszym propozycję 
podziału środków, a ponadto proponuje przyjęcie kryteriów wyszczególnionych 
w uzasadnieniu do uchwały. J. Drozdowska zapewniła, że na pewno będziemy się skupiać na 
tym, aby dotrzeć z pomocą do jak największej liczby osób potrzebujących. Przewiduje się 
większe zaangażowanie środków własnych osób starających się. Punktem wyjścia była 
analiza wniosków, które zostały złożone. Nie będzie to „drastyczne” obciążenie dla osób 
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niepełnosprawnych, ale zastosowanie takiej reguły pozwoli objąć opieką wszystkie osoby, 
które złożyły wnioski. Szczególnie dotyczy to dofinansowania do likwidacji barier. 
 
Przewodniczący Trębacz przypomniał, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie 
zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu na 2011 rok została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 17. Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu 
 
Uzasadnienie przedstawił Starosta A. Szawan. 
Projekt dotyczy zmiany regulaminu Starostwa w 4 głównych sferach: 

1. Utworzenie Biura Funduszy Europejskich i Inwestycji, które będzie odpowiedzialne za 
pozyskiwanie środków zewnętrznych i i obsługę inwestycji, 

2. Przekształcenie Zespołu ds. Promocji Powiatu w Wydział Promocji, Rozwoju 
i Współpracy Zagranicznej, 

3. Przekształcenie Zespołu Zamówień Publicznych w Wydział Zamówień Publicznych, 
4. Zlikwidowanie Zespołu Radców Prawnych z jednoczesną zmianą nazwy Wydziału 

Organizacyjnego na Wydział Organizacyjno – Prawny, w którym będzie zatrudniona 
osoba na stanowisku głównego specjalisty ds. prawnych; osoba ta, dostępna 
codziennie przez 8 h, będzie koordynować sprawy prawne zlecane firmom 
zewnętrznym. 

Radna M. Wilk zadała pytanie o skutki finansowe proponowanego rozwiązania. Jak 
podkreśliła, cztery wydziały to cztery nowe stanowiska dyrektorskie. 

Następnie radny A. Wąsik przypominając, że jest to już druga uchwała w sprawie zmian 
regulaminu organizacyjnego Starostwa w tej kadencji. Wyraził zdanie, że jest duże 
zainteresowanie w tym zakresie. Przypomniał też, że podczas ostatniej sesji prosił 
o przedstawienie uchwały dot. kierunków działań Zarządu Powiatu i dotychczas nie dostał 
jej. Radny Wąsik zapowiedział, że za rok zapyta o skutki finansowe wzrostu zatrudnienia 
w Starostwie oraz o kwalifikacje osób zatrudnionych. Ponadto (jako „prywatna rada”) 
poinformował, że przez 12 lat sprawowania urzędu Starosty tylko raz zatrudnił 
pełnomocnika i było to bardzo złe posunięcie. 

Starosta A. Szawan, w  nawiązaniu do pytań o skutki finansowe, wyjaśnił, że koszty 
proponowanych rozwiązań są minimalizowane w ramach awansów wewnętrznych. Nie 
będą tworzone „sztuczne” stanowiska pracy. Proponowane zmiany spowodowane są 
wdrażaniem w Starostwie Systemu Zarządzania Jakością – ISO 9001:2009. Jest to 
konieczny warunek certyfikacji – aby była jasna organizacja, przepływ informacji, również 
w kontekście cotygodniowych spotkań z Dyrektorami. Zmierzamy do centralizacji 
w delegowaniu uprawnień. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec niezgodności podczas zliczania głosów, Wiceprzewodnicząca Rady E. Jankowiak 
zgłosiła wniosek o reasumpcję głosowania. 

Wniosek ten został przyjęty większością 14 głosów „za” przy 7 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady ponownie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Wrocławiu. 
 
Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Wrocławiu 
została podjęta większością 16 głosów „za” przy 1 przeciwnym oraz 4 wstrzymujących się. 
 
Punkt 18. Uchwała w sprawie poparcia budowy zbiornika „Racibórz Dolny” 
i przyspieszenia prac z tym związanych 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie uzasadnienia, w imieniu p. Starosty, 
dyrektora Wydziału Organizacyjnego Starostwa – p. Ryszarda Czekańskiego. 
 
Dyrektor Czekański poinformował, że przedłożony projekt uchwały popierającej zakończenie 
budowy zbiornika „Racibórz Dolny” jest następstwem tworzącego się od 2000 roku lobby 
Samorządów położonych wzdłuż górnej i środkowej Odry, które są zaniepokojone tempem 
prac nad budową zbiornika „Racibórz Dolny”.  Budowa zainicjowana ustawą z lipca 2001 roku 
miała zakończyć się zgodnie z planem w 2011 roku. Całkowity koszt miał zamknąć się 
w kwocie 490 mln zł. Dyrektor Czekański poinformował, że wg cen dzisiejszych koszt budowy 
zbiornika osiągnie 1 mld 400 mln zł, a zakończenie przewiduje się w 2014, 2015 roku. 
Doświadczenia wielkich powodzi w 1997 i 2010 roku oraz symulacje wykonywane przez 
Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gliwicach wskazują, że gdyby zbiornik działał, nie 
byłoby żadnego zagrożenia powodziowego w 2010 roku na terenie Powiatu Wrocławskiego. 
Dlatego Zarząd Powiatu Wrocławskiego przedkłada w dniu dzisiejszym projekt uchwały 
z apelem o podjęcie przed Radę i przekazanie uchwały decydentom Rzeczpospolitej Polskiej, 
co może przyczynić się do właściwego i szybkiego zakończenia tej ważnej inwestycji. 
 
Głos w sprawie zabrał radny A. Wąsik. 
Zgłosił wniosek o dodanie dodatkowego paragrafu, po paragrafie pierwszym (następne 
uległyby przesunięciu) o treści: 
Rada Powiatu Wrocławskiego apeluje również o zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańców 
poprzez przyspieszenie przebudowy wałów przeciwpowodziowych rzeki Odry od Oławy 
do Wrocławia. 
Radny Wąsik uzasadnił swój wniosek złym stanem wałów, które mogą nie utrzymać 
kolejnego podniesienia się poziomu wody. Dlatego należy zastanowić się, co można zrobić 
jak najszybciej. 

Następnie głos zabrał Starosta A. Szawan. Wyjaśnił, że inicjatywa podjęcia tej uchwały 
wyszła z zewnątrz od Samorządów skupionych w dolinie Odry. Starosta wyraził zdanie, że 
możemy dodać zaproponowany przez radnego Wąsika zapis, ale jest jeszcze jeden element – 
podpisanie umowy ze Starostą Oławskim oraz Brzeskim i ta inicjatywa ma kształtować pewne 
uchwały w przyszłości. Być może będzie podjęta uchwała dotycząca naszego regionu. Treść 
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przedłożonej w dniu dzisiejszym uchwały powstała z inicjatywy zewnętrznej i została 
przesłana większości Samorządów celem podjęcia i potraktowania sprawy jako priorytetowej. 

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosownie wniosek radnego A. Wąsika dotyczący 
rozszerzenia uchwały w sprawie poparcia budowy zbiornika „Racibórz Dolny” i przyspieszenia 
prac z tym związanych. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 

Wniosek został przyjęty większością 12 głosów „za” przy 3 „przeciw” i 5 wstrzymujących się. 

O głos poprosił Wicestarosta J. Fitek. 

Wyraził zdanie, że skoro wniosek radnego A. Wąsika uzyskał większość, to w związku z tym 
należałoby zmienić tytuł uchwały, ponieważ przebudowa wałów przeciwpowodziowych nie 
jest związana z budową zbiornika. Wicestarosta zaproponował dodanie w tytule po słowach: 
w sprawie poparcia budowy zbiornika „Racibórz Dolny” i przyspieszenia  „prac związanych 
z ochroną przeciwpowodziową wzdłuż Odry” zamiast „prac z tym związanych”. 

Następnie Radny W. Szczykutowicz zgłosił wniosek o przedstawienie „całościowej treści” 
paragrafu pierwszego. W którym miejscu zostanie dopisana treść wniosku? 

Wobec głosów z sali, iż treść zgłoszona we wniosku radnego Wąsika zostanie ujęta 
w paragrafie drugim, jako dodatkowym paragrafie, radny Szczykutowicz przyjął wyjaśnienia 
i odstąpił od zgłoszenia swojego wniosku. 

Nikt więcej nie zabrał głosu w sprawie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały z uwzględnieniem wniosku radnego 
A. Wąsika. 
W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. 

Uchwała w sprawie poparcia budowy zbiornika „Racibórz Dolny” i przyspieszenia prac z tym 
związanych została podjęta większością 20 głosów „za” przy 2 wstrzymujących się. 
 

Punkt 19. Interpelacje i zapytania Radnych 

Przewodniczący M. Trębacz poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne 
interpelacje ani zapytania Radnych.  W dniu 2 marca br. wpłynęły do Biura Rady odpowiedzi 
na zapytania Radnych: Marii Wilk oraz Ryszarda Jaronia złożone podczas Sesji Rady Powiatu 
Wrocławskiego w dniu 9 lutego 2011 r. Odpowiedzi te zostały przesłane Radnym 
w wymaganym terminie.  

Następnie Radny A. Wąsik zgłosił zapytanie związane z Powiatowym Urzędem Pracy, 
odnośnie zmiany siedziby  Urzędu. Czy Powiat zrezygnował z objęcia udziałów 
w nieruchomości wspólnej. Zgłosił również, iż należy wziąć pod uwagę porozumienie, które 
jest podpisane między Miastem a Powiatem, może być w każdej chwili wypowiedziane. 
Poprosił o informację, co zostało zrobione przez Zarząd w okresie ostatniego pół roku? 
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Następnie Radny Szczykutowicz poprosił o udostępnienie treści porozumienia, jakie zostało 
zawarte z firmą MOTA- ENGIL. Odnośnie stanu dróg w gminie Długołęka proponuje 
konfrontację i przegląd dróg wraz z przedstawicielami Powiatu Oleśnickiego. Ponadto Radny 
W. Szczykutowicz poprosił również o udostępnienie odpowiedzi, jaka została udzielona p. 
Radnemu R. Jaroniowi na wcześniejsze zapytanie dotyczące sytuacji w Liceum Profilowanym 
w PZS Nr 3 w Sobótce. 

W następnej kolejności poprosiła o głos Radna M. Biegańska. W nawiązaniu do wypowiedzi 
przedmówcy p. Szczykutowicza, zapytała, jakie są plany Starostwa dotyczące drogi Bąków- 
Łozina? Jak powiedziała, droga jest w bardzo złym stanie, stan ten spowodowany jest 
między innymi budową trasy S-8. Radna Biegańska poprosiła o informację, czy jest 
przewidywany remont wskazanej drogi, tak aby jak najszybciej było zapewnione 
bezpieczeństwo użytkowników.  

Następnie Radny Kuryś zgłosił sześć zapytań, dotyczących dróg w Powiecie: 

1) Kiedy zostaną zakończone prace na drogach, które połatane zostały tylko po części, 
chodzi tu przede wszystkim o drogi w gminie Kąty Wr.? 

2) Czy przewidziany jest remont drogi Strzeganowice – Sośnica, chodzi tu o poprawienie 
nawierzchni, czyli o położenie tzw. nakładki? 

3) Jaki jest plan działań i czy zapadły jakieś wiążące decyzje odnośnie przebudowy drogi 
Pietrzykowice- Krzeptów? 

4) Na drodze Małkowice – Sadków odcinek przy torach kolejowych nie został 
wyremontowany, czy będzie to zrobione, jeżeli tak, to kiedy ? 

5) Droga Gniechowice – Zachowice, czy jest decyzja dokończenia prac na tej drodze? 
6) Jaka decyzja została podjęta w sprawie przejęcia drogi gminnej w Smolcu? Czy uchwała 

dotycząca tej drogi wejdzie w porządek obrad na następnej sesji ?  
 

Starosta A. Szawan, odnośnie zapytania Radnego A. Wąsika dot. Powiatowego Urzędu Pracy,   
zadeklarował odpowiedź pisemną ze stosowną informacją.  

Odpowiadając na zapytanie Radnego W. Szczykutowicza, poinformował, że porozumienie jest 
ogólnie dostępne, ale zostanie też Radnemu przesłane drogą elektroniczną. Starosta wyraził 
zaniepokojenie sytuacją na przedmiotowej drodze w Gm. Długołęka. Przekazał też, że jest po 
spotkaniu z Komendantem Policji, na którym uzgodniono wzmożenie patroli policyjnych na 
tej drodze. Następnie oddał głos panu Wicestaroście J. Fitkowi, ponieważ większość zapytań 
związanych była z tematem dróg w powiecie.   

Wicestarosta J. Fitek poinformował że remonty dróg pochłaniają wiele środków finansowych, 
których wciąż brakuje, są plany, aby wyremontować drogi w części, niestety nie ma szans 
na wyremontowanie wszystkich dróg w powiecie. Aby pokryć po części koszty naprawy dróg, 
należy wziąć kredyt.  
Pan Wicestarosta  poinformował również, że przygotowywane są kolejne przetargi 
na remontowanie dróg. 
Jeżeli chodzi o drogę Gniechowice – Zachowice, to Zarząd jest już po uzgodnieniach i tuż 
przed podpisaniem porozumienia z przedsiębiorcą na współpartycypację w budowie tej drogi. 
Zadanie to będzie realizowane w oparciu o przygotowany projekt, w zakresie, który Powiat 
przejął, czyli ułożenie nakładki asfaltowej w pasie drogi, która wynika z projektu.  
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Realizacja zadania zaplanowana jest w bieżącym roku do jesieni, ale jest również szansa, że 
uda się wcześniej, jeżeli zostaną uruchomione procedury, a przedsiębiorca przejmie swoje 
założenia.  
Pietrzykowice - Krzeptów i Małkowice - Sadków - te dwie drogi są w stanie do generalnego 
remontu lub ułożenia nowej nakładki.  
Jeżeli chodzi o odcinek do torów, to Zarząd postara się ten odcinek ująć w najbliższym 
przetargu. W odpowiedzi na pytanie: „Dlaczego remontujemy drogi częściowo, a nie 
w całości?”  Wicestarosta odpowiedział, iż został wyczerpany zakres budżetu przetargowego, 
zostaje tyle zrobione, na ile wystarcza środków.  
Zostało również wspomniane, iż degradacja dróg jest w dużej mierze spowodowana ruchem 
samochodów ciężarowych, który związany jest z pewnymi inwestycjami prowadzonymi 
na terenie powiatu, zarówno od strony Kobierzyc, jak i gminy Długołęka. Przepisy drogowe 
i ograniczenia dla samochodów ciężarowych nie są przestrzegane, niestety w tym wypadku 
musi interweniować Policja.  Jesteśmy po negocjacjach z inwestorami, uzyskaliśmy zapisy, iż 
możemy się domagać naprawy dróg z ich strony lub przeprowadzać naprawy przez nas na 
koszt inwestorów. 
Z uwagi na skalę, drogi to nasz największy problem. Ograniczenia spowodowane przez 
przepisy oraz brak możliwości pozyskiwania dochodów własnych przeznaczonych na remonty 
w powiatach. Szukamy pieniędzy zewsząd, Zarząd podjął decyzję, iż będziemy brali kredyty, 
jak również zostaną wystawione do przetargu  nieruchomości te, które możemy sprzedać 
i na które znajdą się nabywcy, aby wesprzeć budżet. 
Pan Wicestarosta zwrócił się z prośbą do radnych, aby interpelacje i zapytania składać 
wcześniej na piśmie, wtedy odpowiedzi będą bardziej wyczerpujące.                                                                                 
 
Po wypowiedzi Wicestarosty, Radny W. Szczykutowicz stwierdził, iż nie uzyskał odpowiedzi 
na wcześniejsze zapytanie dotyczące udzielonej odpowiedzi na zapytanie Radnego R. 
Jaronia.  
Potwierdza, że kilkakrotnie Pan Wicestarosta był na drogach w Gminie Długołęka, dziękuje 
również, że w wypowiedzi został bardzo szeroko naświetlony temat dróg w Powiecie. Radny 
Szczykutowicz wyraził zdanie, że nikt z Radnych nie wymaga wykonania czegoś ponad stan, 
każdy zna budżet i realia. 
Jednak problem związany z firmą Mota - Engil, jest odrębnym tematem, jak twierdzi droga 
jest nieruchomością, która została zniszczona przez wskazaną firmę. Zimą przy bardzo 
niskich temperaturach odbywał się transport ciężki. Mieszkańcy Gminy protestowali, niestety 
bez skutku. Radny W. Szczykutowicz pyta, w jaki sposób te szkody zostaną wyegzekwowane 
również na innych drogach. Nadmienił też, że przed tą inwestycją Firma Mota – Engil 
przeprowadziła inwentaryzację domów (bez wiedzy mieszkańców), ale niestety nie została 
zinwentaryzowana żadna ze zniszczonych dróg, jak również nie była zrobiona dokumentacja 
fotograficzna. Dziś kilka dróg na terenie Gm. Długołęka zostało praktycznie rozjechanych. 
Zatem, jak podkreślił Radny Szczykutowicz interesuje go dbałość o zniszczenie naszego 
mienia. 

Uzupełniając odpowiedź odnośnie inwestycji na drodze S- 8, Wicestarosta J. Fitek wyjaśnił, 
że inwestycja rozpoczęła się w połowie ubiegłego roku. W dn. 10 grudnia 2010 r. został 
wybrany nowy Zarząd, zastał inwestycję, która była już realizowana, a projekt porozumienia 
realizowany był przez poprzedni Zarząd. Po rozmowach firma Mota – Engil deklarowała 
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przestrzeganie przepisów, miało nastąpić ograniczenie transportu . Została również zrobiona 
inwentaryzacja dróg. W porozumieniu jest zapis iż drogi mają być naprawiane na bieżąco w 
kilku miejscach mają być położone nowe nawierzchnie. Jednak, jak powiedział, trudno jest 
udowodnić że wszystkie szkody są spowodowane przez wskazaną firmę. Pod koniec maja ma 
odbyć się przegląd wszystkich dróg, na który Wicestarosta zaprosił wszystkich Radnych, aby 
szczegółowo opisać szkody na drogach. Wicestarosta zapewnił, że nie odżegnuje się od 
egzekwowania naprawy szkód. 

Przewodniczący M. Trębacz odpowiedział, że Radnemu W. Szczykutowiczowi zostanie 
przesłana odpowiedź, jakiej udzielono na zapytanie Radnego R. Jaronia. 

Następnie Radny Jamrozik zgłosił interpelację: Czy i jakie porozumienia Zarząd zawarł 
na etapie planowania inwestycji Autostradowej Obwodnicy Wrocławia w poprzednich latach 
i jaka była realizacja tych zapisów, jeśli takie były ?  

Radna M. Wilk  poprosiła o udzielenie odpowiedzi na zapytanie: Czy i w jakich terminach 
zostaną wdrożone procedury przetargowe oraz w jakich terminach planuje się rozpoczęcie 
prac związanych z przebudową drogi Ślęza- Wysoka. 

Wicestarosta J. Fitek odpowiadając p. Jamrozikowi zadeklarował, iż po sprawdzeniu, udzieli 
informacji. Natomiast odnośnie zapytania Radnej M. Wilk, przekazał, iż do 10 maja 
Politechnika Wrocławska ma wykonać ekspertyzę możliwości zmodyfikowania projektu, aby 
wykorzystać płyty betonowe, które już tam są, nastąpiłoby wylanie, uzupełnienie, 
poszerzenie i wykonanie dalszych prac wynikających z projektu . Jeżeli ekspertyza wykaże 
gwarancję na użytkowanie tej drogi na najbliższe 10-15 lat, tak jak było to przewidziane  
w technologii podstawowej, to oszczędności szacowane są na ok. 3-4 milionów zł. Są 
technologie, które umożliwiają  zmodernizowanie i przebudowanie tej drogi w taki sposób. 
Na przełomie maja i czerwca, odbędzie się przetarg (pierwszy etap), który jest objęty 
projektem i planem budowy, będzie realizowany w zmodyfikowanej wersji do października 
tego roku, a jeżeli wyniknie z ekspertyzy, iż nie ma takiej możliwości, to będzie ujęty w cyklu 
rocznym, czyli zakończenie nastąpi w przyszłym roku - maj/czerwiec.                                                                                                                                

Punkt 20. Wnioski i oświadczenia 
 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
 
Punkt 21. Zamknięcie VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 15.20 Przewodniczący Rady, zamknął VI Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego. 

Przewodniczący  
Rady Powiatu Wrocławskiego 
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